
Protokół Nr 63/2021 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, 

Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki, Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 7 września 2021 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

 3. Omówienie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gołdap 

4. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego Pani Zofia Syperek.  

Powitała członków komisji oraz pracowników Urzędu. 

 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek przedstawiła porządek posiedzenia.  

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski zwrócił się o zmianę porządku posiedzenia poprzez 

ujęcie w pkt 4 projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie zmianę porządku posiedzenia poprzez 

zmianę pkt 4 na omówienie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

oraz dodanie pkt 5 w brzmieniu „wolne wnioski”. 

 

W głosowaniu jawnym  Komisje przyjęły porządek po zmianach : 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  5 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego –  6 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

 

Do pkt 3 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poprosiła o omówienie projektu uchwały w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gołdap. 

 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, że zmiana wynika z zapisów dotyczących 

częstotliwości odbioru odpadów dostosowanych do zapisów ustawowych. Wykreślone zostały zapisy dotyczące 

folii, sznurów rolniczych, opon rolniczych, worków po nawozach oraz zmian o wystawianiu pojemników. 

Dodany został zapis regulujący konieczność zawarcia przez właścicieli nieruchomości niezamieszkałych umów 

z firmami odbierającymi odpady komunalne. W nowym przetargu zostanie utrzymana częstotliwość jak do tej 

pory. Przepis odnośnie możliwości wystawiania pojemników przez mieszkańców został  tak doprecyzowany aby 

mieszkańcy w dniu odbioru wystawiali pojemniki lub worki z odpadami przy granicy nieruchomości lub 

bezpośrednio przy ogrodzeniu w miejscu umożliwiającym swobodny dojazd i dostęp, z wyjątkiem miejsc 

przeznaczonych do ruchu pojazdów samochodowych oraz ruchu pieszych,  na utwardzonej równej powierzchni 

zabezpieczonej przed zbieraniem się wody i błota. W dniu odbioru odpadów dopuszcza się wystawianie 

pojemników na chodniku, bezpośrednio przylegającym do nieruchomości. Dodanie zapisu regulującego 

konieczność zawarcia przez właścicieli nieruchomości niezamieszkałych nieobjętych systemem, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne odrębnych umów na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów oraz konieczności ich okazywania w celu kontroli, zgodnie z art. 6 ust. 5a  ustawy z dnia 13 września 

1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.   

 



 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz zapytała, czy rolnik  

ma sam to wywieźć folię rolniczą ze względu na brak możliwości odbioru. 

 

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że tak. Tak cały czas funkcjonowało. 

Odbiór folii był co roku w ramach programu.  

 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, że przedsiębiorstwo związek 

międzygminny złożył wniosek w konkursie ogłoszonym przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej i skorzystał w ubiegłym roku z możliwości odbioru od rolników folii rolniczej. Jeżeli będą 

kolejne związek będzie korzystał.  

 

Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn powiedział, że gmina nie ma obowiązku ale czy jest zabronione przez 

gminę realizowanie tego zadania. Można wprowadzić bez dofinansowania i zorganizować zbiorowy transport  

z odpłatnością dla rolników.  

 

Członek Komisji Pan Marek Zajączkowski powiedział, że jest to dużym problemem dla rolników. Trzeba 

zorganizować odbiór odpadów od rolników, nawet odpłatnie. 

 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, że wydział zorientuje się w tej sprawie.  

Na pewno nie można zwozić do selektywnej zbiórki odpadów w Kośmidrach.  

 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że rolnicy często mówią o tym problemie. Zrobić można 

nawet miejsce do składowania w Kośmidrach a firma by je odbierała.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek zapytała, czy któryś z rolników mógłby zawrzeć umowę.  

Czy rolnicy mają to sami robić, czy urzędnicy pomogą znaleźć.  

 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że w Kośmidrach na terenie PSZOK 

przygotowanie oddzielnego miejsca na składowanie wymaga kosztów – waga, transport itp. Trzeba ten temat 

przeanalizować i porozmawiać w innym terminie. 

 

Członek Komisji Pan Marek Zajączkowski powiedział, że trzeba stworzyć harmonogram, wyznaczyć miejsce 

składowania/odbioru i rolnicy będą oddawać odpady. Szczególnie w okresie wiosna – jesień. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek powiedziała, że dla rolnika łatwiej by było wywozić odpady  

w jedno miejsce niż dla odbiorcy jeździć do każdego. 

 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że regulacja urzędu w tej sprawie by się przydała. Kwestia 

omówienia tego z odpowiednią firmą i wystosowaniu nawet jednego terminu w kwartale.  

 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że rozezna temat.  

 

Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn powiedział, że ma obawy z podziałem regulaminu na 2 dokumenty. 

Wyraził stanowisko, by nie podejmować decyzji pochopnie z uchwaleniem regulaminu, gdyż od nowego roku  

będzie nowelizacja ustawy śmieciowej opublikowanej w ostatnich dniach. W związku z wieloma zmianami  

od 1 stycznia sugeruje poczekać i zrobić konkretną zmianę.  

 

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że nie ma podziału regulaminu. Druga 

uchwała istnieje i jest zmieniana wraz ze zmianą regulaminu - wymóg ustawowy. Dodała, że częstotliwość  

proponowana w przetargu będzie tak jak wcześniej.  

 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, że zapis „nie rzadziej niż” pozwala  

na zmianę częstotliwości. Do przedstawionych zmian do ustawy nie wiadomo jak podejść. Najpierw trzeba 

ogłosić przetarg, by zabezpieczyć odbiór na terenie gminy. 

 



Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gołdap. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 3 za, 1 przeciw, 2 

wstrzymujące się  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za, 1 przeciw 

 

Do pkt 4  

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów. 

 

  Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, że projekt dotyczy zmiany częstotliwości 

odbioru odpadów komunalnych do aktualnych potrzeb mieszkańców oraz wymagań ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach. Zmienia się częstotliwość odbioru frakcji metali i tworzyw sztucznych  

w zabudowie wielorodzinnej z zapisu: „nie rzadziej niż raz w tygodniu”, na zapis: „nie rzadziej niż raz na dwa 

tygodnie”. Zmienia się częstotliwość odbioru frakcji BIO w zabudowie wielorodzinnej z zapisu: „nie rzadziej niż 

raz w tygodniu”, na zapis „nie rzadziej niż raz na dwa tygodnie ( z tym, że w okresie od 1 kwietnia  

do 30 października- raz na tydzień). Zmienia się częstotliwość odbioru frakcji zmieszanej w zabudowie 

jednorodzinnej z zapisu: „nie rzadziej niż raz na dwa tygodnie”, na zapis „nie rzadziej niż raz na trzy tygodnie  

( z tym, że w okresie od 1 kwietnia do 30 października - co dwa tygodnie). Zwiększa się częstotliwość odbioru 

frakcji popiołu paleniskowego w zabudowie jednorodzinnej poprzez zmianę zapisu z: „w okresie grzewczym  

(od 1 października do 30 kwietnia)- raz na miesiąc, a poza okresem grzewczym- raz na dwa miesiące, na zapis: 

„nie rzadziej niż raz na miesiąc ( z tym, że w okresie grzewczym tj. od 1 października do 30 kwietnia- co dwa 

tygodnie). Wykreślony zostaje zapis odnośnie możliwości odpłatnego oddawania odpadów powstałych  

w gospodarstwach rolniczych (folia, sznurek rolniczy, worki po nawozach, opony rolnicze) do Punktu 

Dobrowolnego Gromadzenia Odpadów w Kośmidrach. Związek  Międzygminnego „Gospodarka Komunalna” 

organizuje możliwość oddania ww, odpadów poprzez realizację programu Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Rolnej, gdzie rolnicy mogą dostać dofinansowanie na utylizację tego rodzaju odpadów. 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami „EKO-Mazury” Sp. z o.o. nie ma odpowiedniej instalacji do przerobu  

i zagospodarowania tychże odpadów.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 3 za, 1 przeciw, 2 

wstrzymujące się  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za, 1 przeciw 

 

Do pkt 5 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, że zostały podjęte działania przez spółkę  

odnośnie budowy spalarni, by wyłączyć Gołdap z budowy spalarni. Wykonana została analiza, która jest na etapie 

koncepcji. Brana jest pod uwagę kotłownia przy spółdzielni mieszkaniowej w Ełku. Po ostatnim przetargu frakcji 

energetycznej została obniżona stawka o ok 100 zł. Spółka wypracowała na podstawie surowców wtórnych 

przychód, którego nie posiadała przez cały rok. W przypadku gminy Gołdap na podstawie 7 m-cy segregacji 

odbioru i zagospodarowania w 2020 r. – koszt brutto 1.187 000,00 zł a w 2021 r. za ten sam okres 939 000,00 zł.  

 

Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn powiedział, że można zastanowić się nad składowaniem odpadów  

na 3 lata. Być może będzie to korzystniejsze dla działalności spółki. 

 



 Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że możliwość magazynowania jest  

ale trzeba ponieść koszty do przygotowania miejsca do składowania. Jest możliwość, by wykorzystać popiół  

do posypywania warstw odpadów.  

 

Członek Komisji Pani Teresa Dzienis zapytała, o przetarg na drogę osiedlową w Babkach. 

 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że dokumenty są w przygotowaniu.  

 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

       Protokołowała               Przewodnicząca Komisji 

    /-/ Katarzyna Krusznis                     /-/ Janina Pietrewicz 

 


